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W odpowiedzi na Panska interpelacj t( z dnia 25 pazdziernika 2012 roku,

ktora wplynela za posrednictwem Przewodniczacego Rady Miasta Marki w dniu

30 pazdziernika 2012 roku uprzejmie informuje, ze zasady zmiany kategorii

drag z uwagi na funkcje w sieci drogowej sa uregulowane przepisami ustawy

z dnia 21 marca 1985 roku 0 drogach publicznych (Dz. U. z 2007 roku Nr

19 poz. 115 z pozniejszymi zmianami). Zgodnie z art. 6a ust. 1 cytowanej wyzej

ustawy do drag powiatowych zalicza sie drogi stanowiace polaczenia miast

bedacych siedzibami powiatow z siedzibami gmin i siedzib gmin miedzy soba.

Zgodnie z art. 10 ustawy 0 drogach publicznych organem wlasciwym do

pozbawienia drogi dotychczasowej kategorii jest organ wlasciwy do zaliczenia

jej do odpowiedniej kategorii. Pozbawienia drogi jej kategorii dokonuje sie

w trybie wlasciwym do zaliczenia drogi do odpowiedniej kategorii. Pozbawienie

drogi dotychczasowej kategorii, z wyjatkiem przypadku wylaczenia drogi



z uzytkowania, jest mozliwe jedynie w sytuacji jednoczesnego zaliczenia tej

drogi do nowej kategorii.

Propozycja zmiany kategorii ul. Zabkowskiej - od granicy z miastem Zabki

do ul. Fabrycznej, ul. Sosnowej - od Alei Marszalka Jozefa Pilsudskiego

do skrzyzowania z ul. Tadeusza Kosciuszki i ul. Tadeusza Kosciuszki

- od skrzyzowania z ul. Sosnowa do granic z miastem stolecznym Warszawa

jest zgodna z zapisami cyt. wyzej ustawy. Ulice Sosnowa i Kosciuszki

w przypadku zmiany kategorii bylyby przedluzeniem nalezacej do kategorii

drogi powiatowej ulicy Lewandow w dzielnicy Warszawa Bialoleka, natomiast

ulica Zabkowska bylaby przedluzeniem nalezacej do kategorii drogi powiatowej

ulicy Szpitalnej w Zabkach dajac w ten sposob polaczenie dwoch miast droga

powiatowa,

Nie jestem w stanie precyzyjnie okreslic kosztow biezacego utrzymania

wyszczegolnionych wyzej ulic w ciagu ostatnich dwoch lat. Nie prowadzimy

rejestrow wydatkow uwzgledniajacych poniesione koszty w odniesieniu

do kazdej z ulic. Nalezy pamietac, ze koszty te obejmuja miedzy innymi:

remonty czastkowe nawierzchni jezdni i chodnikow, oznakowanie poziome

i pionowe, zakup energii elektrycznej - .oswietlenie ulic, zimowe utrzymanie,

sprzatanie itp.

W przypadku zrruany kategorii wymienionych wyzej drog na terenie

naszego miasta obowiazki zarzadcy drogi wynikajace z art. 20 ustawy 0 drogach

publicznych w odniesieniu do tych ulic sprawowane beda przez Staroste

Powiatu Wolominskiego. Kwestie finansowania oswietlenia drog reguluja

przepisy ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 roku Prawo energetyczne

(Dz. U. z 2006 roku Nr 89, poz. 625, z pozniejszymi zmianami). Na podstawie

art. 18 ust. 1 pkt 2 i 3 tej ustawy do zadan wlasnych gminy w zakresie

zaopatrzenia w energie elektryczna, cieplo i paliwa gazowe nalezy planowanie

oswietlenia miejsc publicznych i drog znajdujacych sie na terenie gminy oraz

finansowanie oswietlenia ulic, placow i drag publicznych znajdujacych sie na
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terenie gmmy. Przez finansowanie oswietlenia ustawa Prawo energetyczne

rozumie finansowanie kosztow energii elektrycznej pobranej przez punkty

swietlne oraz koszty ich budowy i utrzymania (art. 3 pkt 22 ustawy). Przy czym

finansowanie oswietlenia drag publicznych przez gmine obejmuje wszystkie

drogi publiczne, z wyjatkiem autostrad i drag ekspresowych, w rozumieniu

przepisow 0 autostradach platnych. Za utrzymanie pozostalych urzadzen

infrastruktury technicznej zlokalizowanych w pasie drogowym omawianych ulic

odpowiedzialny bedzie wlasciciel lub zarzadca tych urzadzen.

Zasady odpowiedzialnosci za ewentualne usterki w zwiazku z budowa

kanalizacji deszczowej i sanitamej nie ulegna zmianie. Ponosic j'! bedzie

wlasciciel tych urzadzen - w tym wypadku Wodociag Marecki Sp. z 0.0.

W przypadku zmiany kategorii omawianych ulic pelna dokumentacja dotyczaca

zajecia pasa drogowego, urzadzen umieszczonych w pasach drogowych, w tym

rowniez protokoly odbiorow pasa drogowego zostanie przekazana nowemu

zarzadcy drag.

Progi zwalniajace na ul. Zabkowskiej zostaly wybudowane po uzyskaniu

zgody Starosty Powiatu Wolominskiego jako organu zarzadzajacego ruchem.

Uwazam, ze budowa progow zwalniajacych, a nastepnie ich demontaz bylaby

przejawem niegospodarnosci, dlatego bedziemy oczekiwali, ze po zmianie

kategorii drogi nowy jej zarzadca utrzyma istniejaca organizacje ruchu

w zakresie obecnej lokalizacji 8-miu progow zwalniajacych.

Uprzejmie informuje, ze ul. Fabryczna nigdy nie nalezala do kategorii

gminnych drag publicznych. W ciagu ostatnich 5 lat miasto nie partycypowalo

w kosztach utrzymania ulicy Fabrycznej w Markach.
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